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                                          Protokół Nr III/2018                              -  Projekt - 

z trzeciej sesji Rady Gminy w Kozłowie 

odbytej w dniu 27 grudnia 2018 roku. 
 

                         Początek sesji o godz. 9.05 

                         Zakończenie o godz. 11.40 

 

Miejsce posiedzenia – sala narad Urzędu Gminy w Kozłowie. 

 

Podjęto uchwały Nr 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16 i 17.  

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych.             

Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Marek Wolszczak - wójt gminy 

2. Jacek Jankowski – zastępca wójta gminy 

3. Piotr Radziewicz – skarbnik gminy 

4. Elżbieta Świgoń – kierownik GOPS 

5. Joanna Ostrowska – podinspektor ds. drogownictwa, energetyki i gospodarki terenowej  

6. Kamila Chmielewska – podinspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych i promocji 

7. Kamila Warcaba – radca prawny urzędu 

 

sołtysi z Gminy Kozłowo – zał. Nr 2. 

 

Sesję Rady Gminy otworzyła Alicja Hołubowicz – Przewodnicząca Rady Gminy, która przywitała 

uczestników sesji i stwierdziła prawomocność obrad. 

 

do p-ktu 1). Otwarcie i przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek sesji: 

 

1. Otwarcie i przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Wójta Gminy Kozłowo z działalności międzysesyjnej. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2038: 

 wystąpienie Skarbnika Gminy,  

 opinia Komisji Finansów,  

 opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie,  

 dyskusja, 

 podjęcie uchwały.   

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2019 rok: 

 wystąpienie Skarbnika Gminy,  

 opinia Komisji Finansów, 

 opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie,   

 dyskusja, 

 podjęcie uchwały.   

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2037,  

2) zmian w budżecie gminy na 2018 r. 

3)  ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 2018 roku; 
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4) powołania składu osobowego komisji rewizyjnej,  

5) powołania składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

6) wyrażenia zgody na najem lokalu w budynku w miejscowości Kozłowo przy ul. Nidzickiej 31, 

7)  ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kozłowo,  

8)   uchwalenia kalendarza imprez Gminy Kozłowo na 2019 rok. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski. 
  

do p-ktu 2. Informacja wójta gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Marek Wolszczak – wójt gminy przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 

 

Uwag do przedstawionej informacji nie wniesiono. 

 

Informacja wójta gminy stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

                                                                                                                                                                     

do p-ktu 3. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Tomasz Kucmus – radny z Kozłowa zapytał, dlaczego w porządku obrad dzisiejszej sesji nie ma 

przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji, nie został zamieszczony na bip – ie i  nie był wyłożony przed 

sesją. 

Następnie radny powiedział, że nie każdy radny otrzymał na skrzynkę informację o dzisiejszej sesji. 

 

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca zapytała, kto nie otrzymał zawiadomienia. 

 

Benedykt Chaliński odpowiedział, że on nie dostał. 

 

Marzena Sobczak powiedziała, że ona również nie dostała i dodała, że nie może zalogować się. 

 

Tomasz Kucmus powiedział, że były zastrzeżenia do protokołu z pierwszej sesji, które nie zostały 

uwzględnione. Dodał, że  nie było możliwości złożenia uwag do protokołu, ponieważ nie protokół 

nie był zamieszczony na bip – ie. 

Następnie radny złożył do przewodniczącej wniosek o konsultowanie z radnymi terminów sesji. 

  

Marzena Sobczak – radna z Kozłowa złożyła formalny wniosek o powołanie komisji doraźnej do 

zbadania sposobu przeprowadzenia i rozliczenia remontu nieruchomości położonej przy ulicy 

Nidzickiej  w Kozłowie. 

 

Benedykt Chaliński – radny z Januszkowa zapytał, czy zastępca wójta będzie nadal zatrudniony i 

dodał, że chodzi mu o podwyżkę dla wójta.  

 

do p-ktu 4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2038.                                     

 

wystąpienie skarbnika gminy                                                                                                                          

 

Piotr Radziewicz – skarbnik gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2038.                                                                                                     

 

Opinia Komisji Finansów                                                                                                                                

 

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca poinformowała, że Komisja Finansów omawiała projekt 

uchwały na posiedzeniu komisji. Następnie poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Finansów w 
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sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 - 2038 – Jarosława Mierzwińskiego 

– Przewodniczącego Komisji Finansów. Opinia stanowi zał. Nr 4 do protokołu.                                           

 

Opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie                                                      

 

Po przedstawieniu opinii Komisji Finansów Alicja Hołubowicz, przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VIII-

0120-661/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 23 listopada 

2018 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kozłowo projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2038. Opinia stanowi zał. Nr 5 do protokołu. Uchwała 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zawiera pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Kozłowo projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej.                                                                                 

 

Dyskusja                                                                                                                                                        

 

Alicja Hołubowicz poinformowała, że w tym miejscu zaplanowana jest dyskusja nad projektem 

budżetu. Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są pytania dotyczące projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019 - 2038, czy ktoś chce zabrać głos.   

Wobec braku dyskusji Alicja Hołubowicz poprosiła Piotra Radziewicza o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2038.  

Podjęcie uchwały 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

Rada, w wyniku głosowania przyjęła:  

-  11 głosami za 

-    2 głosami przeciw 

-    2 głosami wstrzymującymi 

 

Uchwałę Nr III/9/2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2019 – 2038- stanowiącą zał. Nr 6 do protokołu.  

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 7 do protokołu. 

 

do p-ktu 5. Uchwalenie budżetu gminy na 2019 rok . 

wystąpienie skarbnika gminy 

Piotr Radziewicz – skarbnik gminy przedstawił i omówił projekt uchwały budżetu na 2019 rok wraz 

z uzasadnieniem. 

Opinia Komisji Finansów  

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca poinformowała, że Komisja Finansów omawiała projekt 

budżetu na posiedzeniu komisji. Następnie poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Finansów w 

sprawie projektu budżetu gminy na 2019 rok – Jarosława Mierzwińskiego Przewodniczącego 

Komisji Finansów. Opinia stanowi zał. Nr 8 do protokołu. 

Opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

Po przedstawieniu opinii Komisji Finansów Alicja Hołubowicz przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VIII-

0120-662/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 23 listopada 
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2018 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kozłowo projekcie 

uchwały budżetowej na 2019 rok. Opinia stanowi zał. Nr 9  do protokołu. 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej zawiera pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Kozłowo projekcie budżetu na 2019 rok. 

Dyskusja 

Alicja Hołubowicz poinformowała, że w tym miejscu zaplanowana jest dyskusja nad projektem 

uchwały.  

Następnie Alicja Hołubowicz poprosiła Piotra Radziewicza o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie budżetu gminy na 2019 rok. 

podjęcie uchwały 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

Rada, w wyniku głosowania przyjęła:  

-  10 głosami za 

-    5 głosami przeciw 

 

Uchwałę Nr III/10/2018 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 

rok - stanowiącą zał. Nr 10 do protokołu.  

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 11 do protokołu. 

 

do p-ktu 6. Podjęcie uchwał. 

 

do pp-ktu 1). Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-

2037 przedstawił Piotr Radziewicz – skarbnik gminy.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                              -  14 głosami za 

                              -    1 głosem wstrzymującym 

 

                                           Uchwałę Nr III/11/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  

                                           Finansowej na lata 2018-2037– stanowiącą zał. Nr 12 do protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 13 do protokołu. 

 

do pp-ktu 2). Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. wraz z uzasadnieniem 

przedstawił i omówił wprowadzone zmiany Piotr Radziewicz – skarbnik gminy.   

 

Tomasz Kucmus – radny z Kozłowa zapytał, czy zaplanowane zostały środki na sporządzenie 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla obszarów: Szkotowo, Kownatki i 

Kozłowo. 

 

Piotr Radziewicz odpowiedział, że zaplanowane zostało sto tysięcy złotych. 
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Następnie radny Tomasz Kucmus zapytał, czy wójt ma plan na to, jak wyjść z długów i czy 

przedłoży radnym projekt restrukturyzacji zadłużenia gminy. 

Jadwiga Romanowska – sołtys ze Sławki Małej zapytała, czy zostało zaplanowane dziewiętnaście 

tysięcy złotych na Sławkę Małą. 

 

Piotr Radziewicz odpowiedział, że w projekcie budżetu nie ma tych środków zaplanowanych. 

 

Marzena Sobczak – radna z Kozłowa odnosząc się do planowanych w budżecie inwestycji na 

przyszły rok powiedziała, że ma uwagi odnośnie świetlic i zapytała, czy świetlice posiadają plany 

działania, jakie proponowane są zajęcia na świetlicach. Powiedziała, że słyszała o tym, że świetlice 

słabo wyposażane są w środki czystości i opał. Zapytała,  w jaki sposób przydzielane są środki na 

materiały związane z działalnością. Dodała, że nie wszystkie świetlice są w pełni wykorzystane. 

Następnie radna zapytała, czy przewidziane jest dofinansowanie na budowę sali sportowej w 

Zaborowie.   

 

Na pytanie Tomasza Kucmusa dotyczące przedłożenia radnym projektu restrukturyzacji zadłużenia 

gminy Marek Wolszczak – wójt odpowiedział, że gmina jest w takim stanie, że nie musi przedkładać 

planu wychodzenia z długów, ponieważ spełnione są wszystkie wskaźniki, które powinny być 

spełnione i nie ma takiego problemu, że należy wprowadzić jakikolwiek plan naprawczy. Odnośnie 

planu wyjścia z długów, to nie ma takiej potrzeby, ponieważ realizowane są wyłącznie zadania w 

zakresie, w którym mieści się budżet gminy. 

 

Na pytanie radnej Marzeny Sobczak dotyczące dofinansowania sali sportowej w Zaborowie 

odpowiedzi udzielił Marek Wolszczak. Powiedział, że jest radną drugą kadencje, to powinna 

wiedzieć o tym, że na budowę sali gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości prawie miliona 

złotych, które przyznane jest do końca 2019 roku. 

Odnośnie świetlic powiedział, że na przyszły rok zaplanowana jest budowa świetlicy w Cebulkach, 

a jeśli chodzi o zajęcia , jakie odbywają się na świetlicach, to świetlice podlegają Gminnemu Centrum 

Kultury i Sportu i w miarę zgłaszanych potrzeb pracownicy są do dyspozycji. 

 

Waldemar Przygoda – radny z Kownatek zaproponował wprowadzenie świetlic modułowych, takiej 

jak jest w Kownatkach. Odnośnie finansowania świetlic powiedział, że każde sołectwo ma fundusz, 

z którego może finansować swoje potrzeby oraz koszty utrzymania. Dodał, że w jego sołectwie, to 

mieszkańcy opracowali system otwierania świetlicy i pomoc dzieciom, co robią to nieodpłatnie. 

 

Marek Wolszczak – wójt powiedział, że to co mówi radny o działalności świetlicy, świadczy o tym, 

jak powinna działać świetlica, ponieważ zakres działalności powinien być uzależniony od potrzeb 

mieszkańców. 

 

Tomasz Kucmus zapytał czy termin realizacji budowy sali sportowej w Zaborowie to koniec 2019 

roku. 

 

Marek Wolszczak odpowiedział, że tak. 

  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                              -  13 głosami za 

                              -    1 głosem przeciw 

                              -    1 głosem wstrzymującym 
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                                         Uchwałę Nr III/12/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na   

                                         2018 r. – stanowiącą zał. Nr 18  do protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 19 do protokołu. 

 

do pp-ktu 3). Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 

2018 roku przedstawił Piotr Radziewicz – skarbnik gminy.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                              -  jednogłośnie 

 

                                           Uchwałę Nr III/13/2018 w sprawie ustalenia wykazu wydatków  

                                           niewygasających z upływem 2018 roku – stanowiącą zał. Nr 20 do  

                                           protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę. 

 

Po przerwie. 

 

do pp-ktu 4). Projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego komisji rewizyjnej wraz z 

uzasadnieniem przedstawiła Anna Jacyno – podinspektor ds. rady.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                              -  jednogłośnie 

 

                                               Uchwałę Nr III/14/2018 w sprawie powołania składu osobowego  

                                               komisji rewizyjnej – stanowiącą zał. Nr 22 do protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 23 do protokołu. 

 

do pp-ktu 5). Projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji wraz z uzasadnieniem przedstawiła Anna Jacyno – podinspektor ds. rady.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania  

                                              - 7 głosami za 

                                              - 8 głosami przeciw 

nie przyjęła uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 24 do protokołu. 

                               

do pp-ktu 6). Joanna Ostrowska – podinspektor ds. drogownictwa, energetyki i gospodarki terenowej 

przedstawiła wyrażenia zgody na najem lokalu w budynku w miejscowości Kozłowo przy ul. 

Nidzickiej 31 wraz z uzasadnieniem. 
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Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                                              - 14 głosami za 

                                              -   1 głosem przeciw 

 

 

                                           Uchwałę Nr III/15/2018 w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu w  

                                           budynku w miejscowości Kozłowo przy ul. Nidzickiej 31– stanowiącą  

                                           zał. Nr 25 do protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 26 do protokołu. 

 

do pp-ktu 7). Alicja Hołubowicz - przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Kozłowo uzasadniając to tym, że Marek Wolszczak w tej kadencji nie 

rozpoczyna kadencji jako wójt, ponieważ rok wcześniej został wybrany na to stanowisko. Przez rok 

urzędowania zrealizował bardzo wiele inwestycji: plany zagospodarowania przestrzennego, 

przebudowy dróg nawierzchni asfaltowej w miejscowościach: Krokowo, Kownatki, Szkotowo, 

Sławka Mała. Oddane zostały do użytkowania: świetlica w Lipowie,  łącznik przy szkole w Kozłowie 

oraz po modernizacji stadion w Kozłowie. Wójt ma stały kontakt z mieszkańcami, jest otwarty na ich 

propozycje i sukcesywnie realizuje ich potrzeby. Strategiczne działania wójta można zaobserwować 

w opracowaniu dokumentacji planu funkcjonalno – użytkowego gospodarki wodno – ściekowej. 

Działania takie w przyszłości doprowadzą do podłączenia wszystkim mieszkańcom infrastruktury 

wodno – ściekowej, a zarazem wygenerowania oszczędności w eksploatacji całego systemu.                      

Ze względu na oszczędności zostało zmodernizowane oświetlenie uliczne, we wszystkich 

miejscowościach w gminie. Istotne w jego działaniu były również sprawy związane z 

bezpieczeństwem przeciw pożarowym. Wszystkie jednostki OSP zostały doposażone w sprzęt, 

strażacy uczestniczą w szkoleniach, a jednostka OSP w Kozłowie pozyskała nowy wóz strażacki do 

ratownictwa technicznego. W zakresie ochrony przeciw pożarowej zostało także pozyskane 

dofinansowanie na wykonanie elewacji strażnicy w Januszkowie. W zakresie oświaty realizowany 

jest projekt „Akademia Przedszkolaka” .W zakresie ochrony środowiska w ramach dofinansowania 

usuwany jest azbest z posesji mieszkańców. Prężnie rozwija się klub seniora w Kozłowie, a na 

adaptację budynku w Szkotowie pod potrzeby klubu seniora zostały pozyskane środki zewnętrzne. 

W ostatnich dniach został rozstrzygnięty przetarg na budowę świetlicy w Cebulkach oraz 

przygotowane jest postępowanie przetargowe na budowę hali sportowej w Zaborowie. 

 

Benedykt Chaliński – radny z Januszkowa zapytał, czy wójt w tej chwili odpowie na jego pytanie, 

czy zastępca wójta będzie nadal zatrudniony, żeby mógł ustosunkować się do podjęcia uchwały. 

 

Marak Wolszczak – wójt odpowiedział, że Jacek Jankowski ma trzy miesiące na to, żeby podjąć 

decyzję o tym, czy będzie pracował jako zastępca wójta, czy zostanie radnym powiatowym i dodał, 

że czeka na jego decyzję. 

 

Wojciech Chojnacki – sołtys Rogoża odnosząc się do uzasadnienia uchwały powiedział, że jeśli 

chodzi o świetlicę w Lipowie, to wójt kończył budowę świetlicy, jednak inwestycję rozpoczęła Ewa 

Krzyżewska. Następnie mówił o tym, że wójt mówił mu, że mało jest takich ludzi jak on, którzy mają 

taki wkład finansowy w rozwój sołectwa. Sołtys zaproponował, żeby wójt nie przyjął podwyżki  i będzie 

to jego wkład na rzecz gminy. Dodał, że jeśli Jacek Jankowski zrzeknie się stanowiska wówczas on 

wystąpi o podwyżkę dla wójta. 
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Jacek Jankowski – zastępca wójta wyjaśnił, że ważniejsza jest dla niego praca dla gminy poprzez pracę 

w powiecie i dlatego wykorzysta ten czas, jaki nadaje mi ustawa na pełnienie obowiązków zastępcy, po 

tym czasie zrezygnuje z funkcji zastępcy i będzie radnym powiatowym. 

 

Tomasz Kucmus – radny z Kozłowa powiedział, że na posiedzeniu komisji wnioskował do 

przewodniczącej o udostępnienie mu złożonego przez nią wniosku o ustalenie wynagrodzenia wójta 

i  do chwili obecnej takiego wniosku nie otrzymał. Zapytał do kogo i gdzie złożyła wniosek i czy 

konsultowała ze wszystkimi radnymi sprawę wynagrodzenia wójta. Następnie zapytał, czy nadal jest 

świetlicową. 

 

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca odpowiedziała, że nie jest już świetlicową. 

 

Tomasz Kucmus powiedział, że wnioskował o to, żeby w uzasadnieniu znalazł się zapis, że głównym 

powodem jest opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i walka z 

kurnikami. 

 

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca powiedziała, że zapis dotyczący miejscowych planów został 

dopisany do uzasadnienia. 

 

Marek Wolszczak – wójt wyjaśnił radnemu, że nie możemy zawierać sformułowań typu „walka z 

kurnikami”, ponieważ odbiło się to mam czkawką, poprzez uchylenie uchwały o zespołach 

krajobrazowo – przyrodniczych. Powiedział, że nie mówi się o podwyżce dla niego, tylko o ustaleniu 

nowego wynagrodzenia w związku z wyborem wójta. 

 

Tomasz Kucmus zwracając się do wójta powiedział, że cztery lata temu będąc radnym był przeciwny 

podniesieniu wynagrodzenia wójtowi z uwagi na trudną sytuację gminy i w związku z tym zapytał, 

jaki jest jego stosunek do tej uchwały. 

 

Marek Wolszczak odpowiedział, że gażę wójtowi ustalają radni i dodał, że nie jest to jego uchwała i 

nie on występował z wysokością wynagrodzenia. Następnie powiedział, że każda kwota, która jest 

wyższa od poprzedniej jest dla niego dowodem uznania za wykonaną pracę. 

 

Tomasz Kucmus zapytał z jakiego działu w budżecie zostały przesunięte fundusze na podwyżkę 

wójta i czy zostało to już ujęte w budżecie. 

 

Piotr Radziewicz – skarbnik odpowiedział, że środki na wynagrodzenia ujęte są w dziale 750 i 

wynagrodzenie zostało zaplanowane na dotychczasowym wynagrodzeniu i wyjaśnił, że w trakcie 

roku mogą być dokonywane zmiany. 

 

Tomasz Kucmus powiedział, że na skierowany w dniu 14 grudnia wniosek do wójta  w spawie 

wsparcia w kwestii zakupu niezbędnego sprzętu do obsługi rady gminy, jak i tabletów dla radnych 

otrzymał odpowiedź, że zakup tabletów nie został uwzględniony ze względu na brak środków 

finansowych i w miarę pojawienia się możliwości wniosek zostanie wzięty pod uwagę. Taką 

odpowiedź otrzymał w sprawie wykonania chodnika w Januszkowie, Turowie i Turówku, budowy 

drogi Rączki-Januszkowo-Turowo-Turówko, jak również wykonania chodników w tych 

miejscowościach, planu nad jeziorem Kownatki i Kąty. Powiedział, że na znaczą podwyżkę wójta 

pieniądze się znalazły, a na inne cele publiczne – nie. 

 

Marek Wolszczak odpowiedział, że radny mówi o czymś, co nie ma żadnego pokrycia, ponieważ to 

co wymienił radny należy do zadań powiatu, a nie gminy. Radny mówi o realizowaniu tych 

przedsięwzięć wspólnie z powiatem.  



9 
 

 
 

Jeśli chodzi o tablety, to będą starania o to, żeby zostały zakupione. Dodał, że wspólnie z 

informatykiem rozważa inne możliwości i czeka na dobrą koniunkturę, jeśli chodzi o cenę urządzeń. 

Odnośnie planów zagospodarowania przestrzennego, to zabezpieczona jest taka kwota, jaka została 

przedstawiona. Przypomniał radnemu, że na sesji z radnymi poprzedniej kadencji mówił o tym, że 

będzie rozmawiał z radnymi o tym, czy będzie uchwalany plan w Kownatkach, czy w Kozłowie, ale 

o tym zdecydują radni. 

 

Waldemar Przygoda – radny z Kownatek powiedział, że chce złożyć oświadczenie i dodał, że w 

porozumieniu z panią sołtys zdecydował, że nie będzie prosił gminy o zakup akordeonu. Zakupią go 

z funduszu sołeckiego, albo weźmie na raty. 

 

Tomasz Kucmus powiedział, że Marek Wolszczak jest wójtem ponad rok i nie jest to powód do 

podniesienia uposażenia. Jego zdaniem uzasadnienie do uchwały jest słabe, gdyż odnośnie świetlicy 

w Lipowie, to jej budowę rozpoczęła Ewa Krzyżewska przy współudziale radnych. 

Następnie Tomasz Kucmus powiedział, że w uzasadnieniu trzeba umieścić to, co dokonał wójt, a być 

może czego nie dokonał i dodał, że nie wykonał dokumentacji na wodociąg w Niedanowie, gdyż 

wnioskował za przekazaniem środków na wykupienie udziałów od Eko Kozłowo. Dodał, że w 2015 

roku będąc radnym głosował za oddaniem udziałów spółce Eko Kozłowo. Następnie wyliczył 

obietnice wyborcze wójta, które jego zdaniem nie zostały spełnione: wyremontowanie dróg 

gminnych, stworzenie nowej oferty kulturalnej, wymiana wozów strażackich we wszystkich 

jednostkach, utworzenie wszystkich placówek szkolnych dla młodzieży, utworzenie rady 

młodzieżowej i rady seniorów oraz klubów seniora przy każdej świetlicy. Kontynuując radny 

odnosząc się do programu wyborczego wójta pytał o jego realizację. 

 

Marek Wolszczak – wójt powiedział, że radny Kucmus nie ma racji odnośnie Niedanowa, ponieważ 

projekt został wykonany i niebawem zostanie ogłoszony przetarg. 

Jeśli chodzi o udziały Eko Kozłowo, to gmina nigdy nie posiadała żadnych udziałów – gmina 

przekazała mienie w dzierżawę – infrastrukturę i sprzęt. 

Odnośnie dróg powiedział, że radny doskonale wie, jak duża kwota w tym roku z budżetu gminy 

została przeznaczona na remont dróg. 

Z kolei rada młodzieżowa i rada seniorów nie powstała, ze względów formalnych dlatego, że uchwała 

dotycząca utworzenia rady seniorów  została uchylona i czekamy na rozstrzygnięcie. 

Jeśli chodzi o kurniki, to w tej sprawie zrobione zostało tyle, ile było można – uchwalone plany 

zagospodarowania przestrzennego. 

Odnośnie decyzji i wznowienia dotyczące kurników wójt poprosił o wyjaśnienie panią prawnik. 

 

Kamila Warcaba – radca prawny urzędu wyjaśniła, że pierwsze wydane decyzje środowiskowe 

dotyczące kurników trafiły do Samorządowego Kolegium Odwoławczego i zostały uchylone.              

W uzasadnieniu zostało wskazane wójtowi wszczęcie ponownych procedur włącznie z 

uzupełnieniem przez inwestora raportu. Następne decyzje były skarżone do sądu administracyjnego, 

który wskazał na kolejne rzeczy, które powinny być uzgodnione w procedurze i w związku z tym, 

wójt zobowiązany został do uwzględnienia wytycznych i zastrzeżeń, po to, po wydaniu kolejnych 

decyzji nie narazić się na zarzut, że nie wykonał wytycznych. Powiedziała, że postępowania toczą się 

dalej, ponieważ są kolejne uzgodnienia, bo w międzyczasie zmieniły się przepisy, które wymagają 

uzupełnienia raportu i ponownych uzgodnień. 

 

Marek Wolszczak wracając do pytań radnego Kucmusa powiedział, że odnośnie komitetu 

wyborczego z którego startował w wyborach, to chciałby, żeby radny zwrócił uwagę na to, że był to 

komitet również powiatowy i wiele zadań dotyczących powiatu. 
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Tomasz Kucmus powiedział, że na posiedzeniu komisji omawiane były również dwie inne 

propozycje wynagrodzenia i zaproponował, żeby je podać . Dodał, że jego zdaniem jest to zbyt duża 

podwyżka na samym początku. 

 

Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                                              - 8 głosami za 

                                              - 7 głosami przeciw 

 

                                           Uchwałę Nr III/16/2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta   

                                           Gminy Kozłowo – stanowiącą zał. Nr 27 do protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 28 do protokołu. 

 

do pp-ktu 8). Projekt uchwały w sprawie uchwalenia kalendarza imprez Gminy Kozłowo na 2019 rok 

przedstawiła Kamila Chmielewska – podinspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych i 

promocji. 

 

Tomasz Kucmus – radny z Kozłowa powiedział, że na komisjach wnioskował o to, żeby obchody 

świąt: konstytucji 3 maja i odzyskania niepodległości były obchodzone nie tylko w kościele, ale  

również w domu kultury. 

 

Jacek Jankowski zastępca wójta wyjaśnił, że w kalendarzu imprez wpisane są obchody tych świąt, a 

to o co wnioskuje radny, to są szczegóły, które na bieżąco mogą być weryfikowane przez 

organizatora. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Rada, w wyniku głosowania przyjęła: 

 

                              -  jednogłośnie 

 

                                           Uchwałę Nr III/17/2018 w sprawie uchwalenia kalendarza imprez   

                                           Gminy Kozłowo na 2019 rok – stanowiącą zał. Nr 15 do protokołu. 

 

Wyniki imiennego głosowania stanowią zał. Nr 24 do protokołu. 

  

do p-ktu 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Na pytanie Tomasza Kucmusa dotyczące protokołu z poprzedniej sesji odpowiedzi udzieliła Anna 

Jacyno – podinspektor ds. rady wyjaśniając, że przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji nie zostało 

zamieszczone w porządku obrad dzisiejszej sesji z uwagi na krótki czas od ostatniej sesji, radni nie 

mieliby możliwości składania ewentualnych wniosków do protokołu. 

Marek Wolszczak – wójt dodał, że zgodnie ze statutem gminy protokoły po sporządzeniu dostępne 

są w biurze rady. 

 

Na pytanie radnego Tomasza Kucmusa dotyczące ustalenia terminu sesji odpowiedziała Alicja 

Hołubowicz. Powiedziała, że radni wiedzieli o tym, że pod koniec roku planowana jest sesja w 

sprawie uchwalenia budżetu, o czym była mowa i nikt z radnych nie zgłaszał sprzeciwu. Dodała, że 

sesje zwoływane są w miarę potrzeb i taka potrzeba była. 
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Na pytanie Tomasza Kucmusa dotyczące wniosku przewodniczącej rady w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia dla wójta odpowiedzi udzieliła Kamila Warcaba – radca prawny urzędu i wyjaśniła, 

że przewodnicząca wnosząc projekt uchwały w tej sprawie skorzystała z przysługującego jej prawa 

samodzielnej inicjatywy uchwałodawczej. 

 

Na pytanie radnej Marzeny Sobczak dotyczące powołania komisji doraźnej przewodnicząca 

odpowiedziała, że na posiedzeniu komisji zostanie omówiony skład tej komisji i projekt uchwały 

zostanie wprowadzony do porządku obrad sesji. 

 

do p-ktu 8. Wolne wnioski. 

 

Beata Zalewska – sołtys z Pielgrzymowa zapytała o pismo, które zostało przez nią złożone w dniu 25 

września, na które nie dostała odpowiedzi. 

 

Marek Wolszczak – wójt odpowiedział, że zostanie to sprawdzone. 

 

Barbara Krauze – radna z Turówka zaproponowała, żeby radni przedstawili się sołtysom w ten 

sposób, że powiedzą kilka słów o sobie. 

 

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca odpowiedziała, że będzie ku temu okazja, ponieważ po 

dzisiejszej sesji zaplanowane jest wspólne spotkanie noworoczne. 

 

Barbara Krauze zwróciła się o to, żeby radni otrzymali adresy na skrzynki mailowe wszystkich 

radnych.  

 

Alicja Hołubowicz – przewodnicząca wyjaśniła, że każdy radny ma skrzynkę mailową, a adres to 

pierwsza litera imienia i jego nazwisko. 

 

Barbara Krauze zapytała, czy w świetlicy w Turówku będzie internet, ponieważ seniorzy 

zainteresowani są nauką obsługi komputera i internetu. 

 

Tomasz Kucmus – radny z Kozłowa zapytał, czy planowane jest podłączenie kanalizacji do Sławki 

Wielkiej i Gołębiewa oraz czy to prawda, że szkoła w Rogożu ma być zamknięta. 

 

Marek Wolszczak – wójt odpowiedział, że termin podłączenia kanalizacji do Sławki Wielkiej i 

Gołębiewa nie jest określony i dodał, że jest to zadanie dla Eko Kozłowo. Następnie powiedział, że 

pierwszoplanowym zadaniem w najbliższym czasie jest doprowadzenie kanalizacji i wodociągu do 

Niedanowa. 

Odnośnie szkoły w Rogożu odpowiedział, że nie jest mu nic wiadome w tej sprawie. 

 

Tomasz Kucmus – radny z Kozłowa wnioskował o zaproszenie na posiedzenia komisji prezesa Eko 

Kozłowo. 

 

Wojciech Chojnacki – sołtys z Rogoża zapytał, kiedy zakończona zostanie kanalizacja w Rogożu. 

 

Barbara Marszelewska – radna z Kozłowa zapytała o to, czy wpłaty za centralne ogrzewanie mogłyby 

być dokonywane w kasie urzędu i dodała, że może to zostałoby wyjaśnione na spotkaniu z prezesem 

Eko Kozłowo. 

Następnie zapytała, czy jest możliwość postawienia jednego słupa z lampą oświetlenia ulicznego na 

ulicy Mazurskiej. 
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Marek Wolszczak – wójt odpowiedział, że zostanie to rozważone i jeśli będzie możliwość, to słup z 

lampą zostanie postawiony. 

 

Krystyna Kukwa – sołtys z Kownatek zwróciła uwagę, że niektórzy radni różnie głosują za 

uchwałami, które wiążą się ze sobą  - zmiany wieloletniej prognozy finansowej i zmiany w budżecie: 

za jedną głosują za, za drugą przeciw lub wstrzymują się i zastanawia się dlaczego tak się dzieje. 

Następnie odnosząc się do wypowiedzi sołtysa z Rogoża, który mówił o tym jak bardzo wspiera 

finansowo swoje sołectwo powiedziała, że dobrze, że pomaga jeśli ma możliwości i dodała, że każdy 

z sołtysów jest społecznikiem i zapewne każdy wspiera swoje sołectwo poświęcając dietę sołecką.   

 

Kończąc sesję Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Hołubowicz podziękowała wszystkim za 

przybycie. Wobec wyczerpania punktów porządku obrad dokonała zamknięcia III Sesji Rady Gminy 

w Kozłowie. 

 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Rady Gminy: 

 

 Anna Jacyno                                                                                            Alicja Hołubowicz 
 

 

  

 

 


